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PROTOKÓŁ  Nr XXXV/18 

z sesji Rady Miejskiej w Bobolicach 

z dnia 27 marca 2018 roku odbytego 

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Bobolicach 

 

Na stan 15 radnych na sesji przy podejmowaniu uchwał obecnych było 13 radnych (nieobecny 

radny Krzysztof Czajkowski i radny Mariusz Walaszczyk).  

  

Obrady rozpoczęły się o godzinie 1020 i  trwały do godz. 1225  

W sesji udział wzięli: 

• Radni Rady Miejskiej w  Bobolicach,    

• Pani Mieczysława Brzoza – burmistrz Bobolic,  

• Pani Grażyna Wiater – zastępca burmistrza, 

• Pan Krzysztof Dziadul – sekretarz  gminy, 

• Pani Beata Sempołowicz– skarbnik gminy,  

• Pani Bożena Sobańska – Radca Prawny   UM. 

Dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych gminy: 

• Pani Monika Żemojtel – dyrektor M-GBP w Bobolicach,  

• Pani Jolanta Stępień – kierownik M-GOPS w Bobolicach,   

• Pani Inga Lewicka – kierownik ŚDS „Odnowa” i ŚŚ „Tafla”, 

• Pani Izabela Helman – dyrektor M-GOK w Bobolicach, 

• Pan Zdzisław Czarnecki – dyrektor ZUKiO w Bobolicach, 

 

Zaproszeni goście:  

•  Sołtysi, 

• Pan Jan Mokrzycki – Radny Rady Powiatu, 

• Pan Kamil Jesionowski – Radny Rady Powiatu, 

• Pan Jarosław Bączkowski – Radny Rady Powiatu,    

• Pani Beata Pupin – starszy specjalista pracy socjalnej MGOPS Bobolice, 

• Pani Iwona Kot – Chmielewska – referent ds. oświaty, 

• Pan Ireneusz Bielecki – inspektor ds. komunalnych i ochrony środowiska.  
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Sesję  Rady Miejskiej otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas, 

który przywitał wszystkich przybyłych na obrady.  

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z sesji Rady Miejskiej z dnia 30.01.2018 r. oraz  28.02.2018 r.  

3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami. 

4. Sprawozdanie z realizacji programu pomocy osobom zagrożonym eksmisją oraz realizacja 

programu „Odpracuj swój dług” w 2017 roku.  

5. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Gminy Bobolice z organizacjami 

pozarządowymi…” za 2017 rok.  

6. Podjęcie uchwał  w sprawach: 

1) zmian w budżecie gminy na 2018 rok; 

2) nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz 

sołecki w 2019 roku; 

3) wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umowy 

dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Bobolice;  

4) ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli szkół, 

przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego dla których organem prowadzącym 

jest Gmina Bobolice, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie 

nauczycieli, pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz form 

kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane; 

5) przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Bobolice w 2018 roku;  

6) zmiany Uchwały Nr XXXII/282/17 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 28 grudnia 2017 

r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Bobolice  na rok  2018;  

7) podziału Gminy Bobolice na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic  

i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu;  

8) podziału Gminy Bobolice na stałe obwody głosowania, ustalenia ich granic  

i numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych. 

7. Trybuna sołecka.  

8. Trybuna obywatelska. 

9. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.  

10. Zakończenie obrad. 
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Burmistrz Mieczysława Brzoza poprosiła o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały 

nr 9 w sprawie  zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2018-2036. 

Wprowadzenie projektu uchwały ma związek z realizacją programu przebudowy infrastruktury 

drogowej, jako uzyskania dofinansowania na drogi lokalne, która w ostatnich dniach pojawiła się 

oficjalnie podana do wiadomości. W związku ze zmniejszeniem o 100 tys. zł wartości zadania 

wieloletniego jakim jest przebudowa rynku i przesunięciem tych środków (100 tys. zł) na wkład 

własny do zadania jakim będzie w roku 2018 modernizacja ul. Mieszka I wraz z chodnikami 

(infrastruktura drogowa) wnioskuję o wprowadzenie przedmiotowego projektu uchwały do 

porządku obrad.   

Radni jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli wprowadzoną zmianę do porządku obrad.   

 

 

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Miejskiej w Bobol icach                          

z dnia 30 stycznia 2018 roku oraz XXXIV sesji Rady Miejskiej z dnia 28 

lutego 2018 roku.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas stwierdził, że protokoły               

z XXXIII i XXXIV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach odbytej w dniu 30 stycznia 2018 roku  

i 28 lutego 2018 roku były wyłożone do wglądu w Biurze Rady Miejskiej w Bobolicach w 

pokoju nr  24, jak i w dniu dzisiejszym na sali obrad. Poinformował, iż do chwili obecnej nie 

wniesiono uwag oraz zaproponował przyjęcie protokołu z XXXIII i XXXIV sesji Rady 

Miejskiej w Bobolicach bez odczytywania.  

 

Protokół z XXXIII sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 

Protokół z XXXIV sesji Rady Miejskiej w Bobolicach został przyjęty przez radnych 

jednogłośnie 13 głosami „za”.  

 

 
 

Ad. 3. Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie między sesjami.     

 
Sprawozdanie przedstawiła burmistrz Mieczysława Brzoza:  

(ostatnia sesja 30.01.2018 r. i 28.02.2018 r.) 
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1. Zebrania sołeckie. 

W okresie sprawozdawczym odbyłam kolejne spotkania sołeckie (11) z mieszkańcami  

w sołectwach, Porost, Nowe Łozice, Górawino, Stare Borne, Jatynia, Łozice, Ubiedrze, 

Radwanki, Chociwle, Dobrociechy i Drzewiany. Podczas zebrań mówiono o sprawach, które 

dotyczyły podsumowania roku 2017, o planach sołectw na rok 2018, a także o wszystkich innych 

działaniach, które dotyczą spraw całej gminy. Wysłuchano wniosków i uwag mieszkańców.  

 

2. Kolejne zebrania sprawozdawcze w Ochotniczych Strażach Pożarnych na terenie 

gminy Bobolice. 

W poprzednim sprawozdaniu informowałam Państwa o odbytych dwóch z sześciu zaplanowanych 

zebrań, tj. w OSP Porost i OSP Drzewiany. W okresie sprawozdawczym odbyły się kolejne 

zaplanowane zebrania 3 + posiedzenie Zarządu. Na zebraniach przedstawiano m.in. sprawozdania 

z działalności Zarządu, sprawozdania Komisji Rewizyjnej, sprawozdania finansowe i plan 

działalności poszczególnych OSP na 2018 r. Obecni na zebraniu zatwierdzili sprawozdania oraz 

zatwierdzili plan działalności i plan finansowy OSP na 2018 r. 

 
3. Żłobek. 

W dniu 21.03.2018 r. podpisana została umowa z wykonawcą dokumentacji projektowej na 

przebudowę pomieszczeń szkoły podstawowej im. Henryka Sienkiewicza, budynku 

znajdującego się przy ul. Szkolnej w Bobolicach. W ramach przebudowy planuje się m.in. 

- dostosowanie  sal i pomieszczeń dla około 32-34 dzieci, 

- rozbudowanie pomieszczeń kuchennych wraz z doposażeniem,  

- wydzielenie nowych sanitariatów,  

- dostosowanie sanitariatów, 

- wydzielenie pomieszczeń gospodarczych,  

- zaprojektowanie wymiany instalacji elektrycznej i oświetleniowej, 

- przebudowa instalacji grzewczej, 

- rozdział (opomiarowanie) instalacji ciepłowniczej, elektrycznej, wodno – kanalizacyjnej, 

poprzez np. podliczniki, dodatkowe wodomierze, nowe przyłącze lub liczniki. 

- wydzielenie indywidualnego wejścia, 

- wydzielenie pomieszczeń szatni i wózkowni, 

- dostosowanie do wymogów sanitarnych i PPOŻ, 

- budowa wygrodzonego placu zabaw wraz z nawierzchnią bezpieczną dla dzieci do lat 3, 

- dostosowanie budynku dla osób niepełnosprawnych ruchowo, np. wjazdy dla wózków,  
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- zaprojektowanie niezbędnego wyposażenia żłobka, tj. m.in. meble, ławki, stoliki, leżaki, szafki 

na odzież, szafki, regały edukacyjne, nawierzchnie. 

Koszt całkowity inwestycji to 675.000 zł, w tym dofinansowanie 540.000 zł, co stanowi 80% 

wartości zadania, wkład własny 135.000 zł. Zakres obejmuje adaptację i dostosowanie do 

wymogów żłobka istniejących pomieszczeń parteru budynku Szkoły Podstawowej im. Henryka 

Sienkiewicza w Bobolicach, w tym utworzenie 2 sal zabaw i leżakowania  dla około 34 dzieci, 

wyposażonych m.in. w szafki, stoły, krzesła, leżaki, kojce, foteliki, biurka itp., kuchnię, 

pomieszczenia sanitarne: toaleta, umywalki, brodzik, pomieszczenia szatni i wózkowni, 

pomieszczenia gospodarcze. 

 

4. Spotkanie z rodzicami, nauczycielami i częścią mieszkańców m. Kurowo w sprawie 

likwidacji Szkoły Podstawowej w Kurowie. 

W dniu 9 lutego br. odbyło się spotkanie w Szkole Podstawowej w Kurowie w sprawie likwidacji 

SP w Kurowie. W spotkaniu uczestniczył mój zastępca Grażyna Wiater, który na spotkaniu  

w dyskusji zaprezentował powody, dla których istnieją uzasadnione powody likwidacji Szkoły 

Podstawowej w Kurowie. 

 

5. Mieszkanie plus. 

W połowie marca została wykonana na koncepcja budowy budynków wielorodzinnych w ramach 

programu Mieszkanie + Koncepcja przewiduje budowę 3 budynków wielorodzinnych przy ul. 

Polnej w Bobolicach, 4 kondygnacyjnych o łącznej liczbie mieszkań 108 (po 36 na każdy 

budynek) wraz z pełnym zagospodarowaniem terenu m.in. w parkingi, plac zabaw, zieleń. Dane z 

koncepcji posłużyły do przygotowania kolejnych materiałów wymaganych przez BGK 

Nieruchomości. Oczekujemy na ostateczną decyzję w sprawie realizacji programu w naszej 

gminie.  

 

6. Wniosek na przebudowę rynku miejskiego w Bobolicach. 
 

W dniu 28 lutego br. został złożony wniosek o dofinansowanie tzw. Drugiego etapu  (1B) 

przebudowy rynku w Bobolicach. Wniosek złożono w ramach Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich.  

7. Posiedzenie Społecznej Komisji Mieszkaniowej. 

W dniu 20 marca 2018 r. odbyło się posiedzenie Społecznej Komisji Mieszkaniowej liczącej  

6 osób (w skład komisji wchodzą przedstawiciele: Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy 
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Społecznej w Bobolicach, Zakładu Usług Komunalnych i Oświatowych w Bobolicach, Urzędu 

Miejskiego w Bobolicach oraz członkowie Rady Miejskiej w Bobolicach - radni, tj. członkowie 

Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów i Rozwoju oraz Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa   

i Ochrony Środowiska.) 

Komisja jako ciało doradcze pełniące jednocześnie monitoring społeczny ma za zadanie 

zaopiniowanie złożonych do Burmistrza wniosków o najem lokali. Wykaz został opublikowany 

w dniu 22 marca 2018 r. na stronie internetowej Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu 

Miejskiego w Bobolicach.   

 
8. Przetargi: 

 
a. Zapytanie ofertowe pn. „ Świadczenie usług w zakresie pełnienia obowiązków 

Administratora Bezpieczeństwa Informacji w Urzędzie Miejskim w Bobolicach”.  

Do terminu składania ofert, tj. do 15.02.2018 r. do godz. 15:00 wpłynęły 2 oferty: 
1) Spektrum szkolenia doradztwo coaching Elżbieta Chojnowska, ul. Jantarowa 26, 75 – 
256  Koszalin – 7.257,00 zł brutto miesięcznie (oferta wybrana); 
2) Zakład Elektronicznej Techniki Obliczeniowej Spółka z o.o., ul. 4 Marca 38, 75-708 
Koszalin – 9.225,00 zł brutto miesięcznie. 
Wynagrodzenie z tytułu wykonania przedmiotu umowy jest ryczałtowym wynagrodzeniem 
miesięcznym, w tym za: 
1) Urząd Miejski w Bobolicach – Gmina Bobolice – 984,00 zł brutto, 
2) Zakład Usług Komunalnych i Oświatowych w Bobolicach – 738,00 zł brutto, 
3) Miejsko – Gminny Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach – 1.107,00 zł brutto, 
4) Środowiskowy Dom Samopomocy „Odnowa” w Bobolicach – 738,00 zł brutto, 
5) Przedszkole Samorządowe w Bobolicach – 615,00 zł brutto, 
6) Szkoła Podstawowa w Bobolicach – 615,00 zł brutto, 
7) Szkoła Podstawowa w Kurowie – 615,00 zł brutto, 
8) Szkoła Podstawowa w Drzewianach – 615,00 zł brutto, 
9) Szkoła Podstawowa w Kłaninie– 615,00 zł brutto, 
10) Szkoła Podstawowa w Dargini – 615,00 zł brutto. 
Umowa z Wykonawcą zawarta zostanie w dniu 29.03.2018 r. Termin wykonania umowy 
od 01.04.2018 r. do 31.12 2018 r.  
 
b. Zapytanie ofertowe pn. „Żłobek Miejski w Bobolicach” (wykonanie dokumentacji 

projektowej) . Przetarg ogłoszony w dniu 15.02.2018 r. Termin składania ofert - 23.02.2018 r. 

Wpłynęło 9 ofert. W dniu 06.03.2018 r. dokonano wyboru oferty najkorzystniejszej, tj. oferty 

złożonej przez C+HO aR Aleksandra Wachnicka Paweł Wachnicki s.c., ul. Sowińskiego 24, 

70 – 236 Szczecin.  

c. Zamówienie pn. „ Świadczenie usług w zakresie obsługi prawnej Urzędu Miejskiego 

w Bobolicach”.  

Zamówienie ogłoszone w dniu 09.03.2018 r.  Termin składania ofert wyznaczono na dzień 

19.03.2018 r. Do wyznaczonego terminu wpłynęła 1 oferta złożona przez Kancelarię Radcy 
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Prawnego Bożena Sobańska, ul. Fabryczna 26, 76 – 020 Bobolice. Cena oferty (miesięczna 

cena ryczałtowa brutto) - 6.150,00 zł brutto. 

W dniu 20.03.2018 r. dokonano wyboru oferty i w dniu 21.03.2018 r. podpisano umowę. Termin 

realizacji do 31.03.2020 r. 

d. „Przebudowa infrastruktury turystycznej na Rynku Mi ejskim w Bobolicach” (etap 

1 A – fontanna). Przetarg nieograniczony ogłoszony został w dniu 20.03.2018 r. Termin 

składania ofert 06.04.2018 r.  

Pozyskane środki 500 tys. zł składane w ramach ŚGD.  

Decyzja, co do przebudowy i zakresu nie została jeszcze podjęta. Sprawdzane są koszty  

i czekamy na ostateczne pozyskanie środków z innych źródeł  na które mamy złożone wnioski.  

Ogłoszony został przetarg na I etap, na który gmina pozyskała dofinansowanie obejmująca 

budowę fontanny oraz przylegającej do niej nawierzchni około 450 m2 oraz nowoczesnego 

oświetlenia LED. Analizujemy i sprawdzamy jaka będzie wartość wykonania tych prac, czy 

będzie się mieściła w tym kosztorysie, który przygotowany ma gmina. Analizujemy ceny po 

przetargowe w różnych gminach, które są w tym czasie, ceny są o wiele wyższe niż kosztorysy. 

Ceny wykonawcy dają nawet 30-50% wyższe. Zobaczymy jaka oferta będzie na wykonanie tej 

wartości, na którą zaplanowane mamy 500 tys. zł.  

 

e. Przetarg nieograniczony pn. „Przebudowa Rynku Miejskiego w Bobolicach” (etap 1B 

– plac). Przetarg ogłoszony został w dniu 27.03.2018 r. Termin składania ofert wyznaczono na 

dzień 11.04.2018 r.  

Jeśli nie uzyskamy środków finansowych to przetarg może zostać odwołany  

i nierozstrzygnięty.   

9. Organizacje pozarządowe – konkurs na dotacje w 2018 r. 

Termin składania ofert w konkursie upłynął  31.01.2018 r. Zebranie komisji konkursowej odbyło 

się 5 lutego br. Liczba zgłoszonych ofert: 18. Oferty odpowiadające warunkom konkursu: 18. 

Wysokość przyznanych środków publicznych: 233.787,60 

 

10. Spotkanie w sprawie wieloletniego planu inwestycyjnego wod.-kan. 
 

Spotkanie ws. przyjęcia Wieloletniego planu modernizacji urządzeń wodno-kanalizacyjnych:  

z uwagi m.in. na zmiany ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzeniu 

ścieków, który wprowadził konieczność złożenia nowych wniosków taryfowych do 

Państwowego Gospodarstwa Wody Polskie Spółka RWiK musiała zaktualizować wieloletni plan 

modernizacji urządzeń. W planie zaktualizowano wartości zadań budowy wodociągów  
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i kanalizacji do wartości kosztorysów inwestorskich oraz wprowadzone zostały zapisy dotyczące 

możliwości dofinansowań lub ich braku. W związku z tym odbyło się spotkanie w dniu 

26.02.2018 r. z Radnymi Rady Miejskiej w Bobolicach, na którym omówiona została 

aktualizacja planu modernizacji urządzeń na lata 2018 – 2020. 

 

11. Rządowy program na rzecz Wsparcia Lokalnej Infrastruktury Drogowej  

a) ul. Mieszka I z chodnikami – pojawiła się informacja, że będą środki przydzielone dla gmin 

na rozbudowę infrastruktury drogowej, wnioski można składać do 15 kwietnia br., gminy 

mogą składać jeden wniosek, a powiaty do dwóch wniosków, na 2 zadania. Dlatego 

zastanawialiśmy się, którą dokumentację wybrać. Mamy kompletną dokumentację 

przygotowana na 2 zadania tj. Radwanki i ul. Mieszka I. Po szczegółowych analizach, który 

wniosek ma większą szansę na powodzenie, uznano, że ul. Mieszka I ponieważ jest to ulica, 

która zawiązek ze strefą inwestycyjną i to da większe szanse powodzenia. Wniosek ten został 

poszerzony o budowę chodnika na ul. Mieszka I. 

b) drugie zadanie – w dniu 23 marca br. wystosowano pismo do Starosty Koszalińskiego  

w sprawie przebudowy drogi ze Świelina do Grzybnicy. Gdyby udało się ten właśnie wniosek 

złożyć to dofinansowanie jest do 80%. W piśmie tym jest również temat dotyczący 

dokończenia odcinka drogi powiatowej Nowosiółki – Ujazd. W ubiegłym roku z dotacją 

gminy robiona była nakładka dywaniku asfaltowego i warto by było dokończyć tę drogę. 

Pismo zostało również wysłane do radnych powiatowych.    

 

12. Budżet obywatelski na 2019 r. 

Budżet Obywatelski 2019 – harmonogram: 

1. 16 - 29.01.2018 r. – internetowe konsultacje z mieszkańcami dotyczące założeń Budżetu 

Obywatelskiego na 2019 rok (na stronie internetowej www.bobolice.pl), 

2. 12.02 - 09.03.2018 r. – składanie projektów do Budżetu Obywatelskiego  na 2019 rok, 

3. 12.03 - 30.04.2018 r. – ocena projektów przez zespół merytorycznie odpowiedzialnych 

pracowników, 

4. 07.05 - 21.05.2018 r. – internetowe głosowanie na projekty,  

5. do 30.06.2018 r. – ogłoszenie wyników głosowania mieszkańców. 

Projekty podzielone są  na 2 kategorie ze względu na ich umiejscowienie: 

I.  Miasto 

a. Projekty o wartości do 70 tysięcy złotych, 

 



 9 

II.  Gmina teren wiejski - wieś 

a. Projekty o wartości do 70 tysięcy złotych  

Łączna kwota na projekty z  Budżetu Obywatelskiego w kategorii  I Miasto wyniesie do 70 

tysięcy złotych.   

Łączna kwota na projekty Budżetu Obywatelskiego w kategorii II Gmina teren wiejski, wieś 

wyniesie do 70 tysięcy złotych. 

Kwota przeznaczona na zadania realizowane z Budżetu Obywatelskiego na 2019 rok wyniesie 

łącznie do 140 tysięcy złotych.  

Każdy mieszkaniec będzie mógł oddać maksymalnie po jednym głosie na wybrany projekt   

w jednej kategorii (miasto i wieś), łącznie  maksymalnie  2 głosy. 

Wysokość środków na ten cel nie zmniejszyła się i jest w takiej wysokości od 3 ostatnich lat, nie 

jest więc prawdą, że kwota ta została zmniejszona na 2019 rok.  

 
13. Oświetlenie ulic – plany inwestycyjne. 

Na terenie Bobolic rozpoczęły się roboty oświetleniowe i realizowane będą stopniowo na ul. 

Kolejowej, Mieszka I, Langiewicza, Traugutta, planowane zakończenie – lipiec 2018 r. W 

następnej kolejności wykonane zostanie oświetlenie w ul. Kwiatów Polnych, Kochanowskiego, 

Głowackiego, Sportowej, Tuwima. Łączna wartość zadania ponad 680 tys. zł.  

Na terenach wiejskich największą inwestycją jest budowa oświetlenia w Dargini – ponad 160 

tys. zł. 

 
14. Remont Kościoła Prawosławnego przy ulicy Pocztowej w Bobolicach. 
 
W dniu 16.02.2018 r. została przeprowadzona w wyniku prowadzonej przez gminę 

korespondencji kontrola Kościoła Prawosławnego pw. Wszystkich Świętych w Bobolicach 

znajdującego się przy ul. Pocztowej. Kontrolę przeprowadził Powiatowy Nadzór Budowlany  

i dotyczyła stanu technicznego kościoła. Uczestniczący w kontroli, Ks. Jarosław Biryłko 

(konserwator zabytków odpowiedzialny za zabytki należące do Parafii prawosławnych, 

wskazywał na bardzo duże braki oraz konieczność wykonania prac naprawczych oraz 

remontowych. Celem tego również działania jest otrzymanie jak najniekorzystniejszej decyzji 

dla kościoła, która pomoże w szybszym uzyskaniu dofinansowania oraz brakiem konieczności 

wykonania, niektórych dokumentacji. 

Decyzja wydana w dniu 27.02.2018 r. przez Państwowego Inspektora Nadzowy w Koszalinie 

nakazuje Parafii Prawosławnej p.w. Wszystkich Świętych właścicielowi kościoła (zabytku)  do 

30 grudnia 2018 r.  m.in. wymianę i naprawę uszkodzonych elementów konstrukcyjnych więźby 

dachowej nawy i wieży, wymianę i naprawę pokrycia dachowego wraz z montażem systemu 
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rynien i rur spustowych, remont ścian kościoła z naprawą uszkodzonych elementów konstrukcji 

ścian. 

15. Dyżur podatkowy. 

Wspólne rozmowy i uzgodnienia gminy z Naczelnikiem Urzędu Skarbowego doprowadziły do 

zorganizowania w dniu 5 kwietnia br. (od 14.00 do 19.00) w Ośrodku Kultury dyżuru 

podatkowego, w ramach którego można było bezpłatnie z pomocą pracowników II Urzędu 

Skarbowego w Koszalinie skorzystać z możliwości nauki i złożenia elektronicznie zeznania 

podatkowego za rok 2017. W tym dniu z pomocy specjalistów skorzystało tylko 5 osób.  

16. Wybrane uroczystości, imprezy i szkolenia odbywające się na terenie gminy  

i powiatu koszalińskiego, które współorganizowali lub byli uczestnikami przedstawiciele 

bobolickiego samorządu. 

a. Dzień Sołtysa. 

10 marca br. w przeddzień Dnia Sołtysa w Gąskach odbyło się III POWIATOWE FORMU 

SOŁTYSÓW. W uroczystości wzięli udział wraz ze mną Sołtysi z terenu naszej gminy: Helena 

Bubień, Wiesława Pawłowska, Barbara Paczkowska, Hanna Obławska, Joanna Tomczak, Rafał 

Kaczmarek oraz Tomasz Lisowski. 

b. Spotkanie ZIT. 

Posiedzenie Komitetu Sterującego Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych odbyło się  

w Koszalinie w dniu 13 marca br., uczestniczyła Wiceburmistrz - Grażyna Wiater, podczas 

którego przedstawiono stan wykorzystania środków unijnych w ramach poszczególnych działań 

ZIT. Gmina ma zaplanowaną realizację z dofinansowaniem z ZIT-u dwóch zadań: uzbrojenie 

strefy oraz budowa drogi gminnej do strefy. Dyskutowano również o możliwych przesunięciach 

środków wynikających z oszczędności na działanie związane z infrastrukturą turystyczną: 

ścieżki rowerowe, centra przesiadkowe. 

c. Spotkanie w sprawie Polskiej Strefy Inwestycyjnej – Szczecinek 27.02.2018 r. 

Tematem przewodnim spotkania, w którym uczestniczyłam wraz z insp. Mają Wiśniewską 

omawiano nowe instrumenty wsparcia inwestycji w ramach planowanego rządowego 

programu tzw. Polska Strefa Inwestycji, dzięki któremu zachęty podatkowe dla 

przedsiębiorców mają być dostępne w każdej gminie, na terytorium całej Polski, niezależnie 
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od statusu właściciela gruntów (nieruchomości JST, Skarbu Państwa i prywatne). 

Dotychczasowe tereny = strefowe zachowują swój status i będą funkcjonowały do 2026r. 

 

Komunikaty, informacje, zaproszenia, wystawy. 

a. Dotacje na remonty zabytków w 2018 r. 

Trwa nabór wniosków na dotacje na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków. Wnioski można składać do 05.04.2018 

r.  

b. Współpraca z TV MAX.  

Od miesiąca marca br. Gmina Bobolice nawiązała współpracę z Telewizją Kablową MAX 

Koszalin. W każdą pierwszą środę miesiąca o godzinie 18.35 będzie emitowany program pn. 

„Bobolice – gmina z potencjałem”. Będzie to program na bazie, którego chcielibyśmy przybliżyć 

naszym mieszkańcom i mieszkańcom regionu, czym żyje Gmina Bobolice.  

 

c. Dzień Sportu z AZS Koszalin. 

14 lutego br. na Hali CESiR w Bobolicach w ramach współpracy Gminy Bobolice  

z Przedsiębiorstwem Gospodarki Komunalnej w Koszalinie Koszykarze Drużyny AZS Koszalin 

spotkali się z dziećmi ze szkół podstawowych z Bobolic, Dargini, Kłanina, Drzewian i Kurowa. 

Tego dnia poprzez ekologiczną zabawę sportową przekazano młodym boboliczanom zasady 

prawidłowego segregowania śmieci i to wszystko w trosce o naszą przyszłość. Była zdrowa 

rywalizacja w szczytnym celu - tego dnia wszyscy byli zwycięzcami. 

d. Akcja: PROTESTUJ | TAŃCZ | POWSTAŃ NAZYWAM SI Ę MILIARD 

14 lutego br. w Hali CECiR przy ul. Głowackiego w Bobolicach została zorganizowana po drugi 

akcja "One Bilion Rising - Nazywam się Miliard". Jest to akcja ogólnoświatowa, w której bierze 

udział 200 krajów. Tego dnia ludzie na całym świecie spotykają się i protestuje poprzez taniec 

przeciwko przemocy wobec kobiet i dziewcząt. Uczestnicy tego spotkania poprzez swój taniec 

wyrażają solidarność wobec wszystkich kobiet i dziewcząt na całym świecie, które doświadczyły 

przemocy. W akcję czynnie włączyli sie uczniowie ze Szkoły Podstawowej im. Henryka 

Sienkiewicza oraz Gimnazjum Agaty Mróz - Olszewskiej a także pracownicy MGOKu oraz UM. 

Nad całością akcji czuwała przygotowująca całą akcję Pani Natalia Oleksy. 
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e. I Otwarte Mistrzostwa Dalekowschodnich Sztuk Walki o Puchar Burmistrza – odbyły się 

w dniu 10.02.2018 r. na bazie naszej bobolickiej hali. Startowało łącznie 82 zawodników  

z różnych zakątków Polski: Szczecina - klub BUSHIKAN, Ustki - klub GEPARD, Słupska - klub 

SPARTANS, Koszalina, Bobolic i Żydowa - Szkoła karate & Ju Jitsu, Jeleniej Góry klub Ju Jitsu 

Antei, Bydgoszczy - Bydgoski Klub Sztuk Walki, Kobylnicy- klub SPARTANS. Podczas 

zawodów gościliśmy mistrzów i pasjonatów sztuk walki takich jak: Prezydenta Polskiej Akademii 

JU JITSU Soke Eugeniusza Sikorę 10 dan, Prezesa Polskiego Zjednoczenia karate, drużynowego 

Mistrza świata i w-ce mistrza świata Pawła Bombolewskiego 5 dan, Koordynatora Północnej 

Polski Polskiej Akademi Ju Jitsu, Prezesa Karate and Ju Jitsu Kobudo ASSOCIATION Marcina 

Gawlika 6 dan, Mistrza Macieja Tomczaka 5 Dan, Mistrza z Irlandii Krzysztofa Kośmider 4 dan, 

Mistrza Janusza Rżysko 3 dan, Mistrza Piotra Mikuckiego 2 dan, Mistrza Zbigniewa Podgórniak 3 

dan, Mistrza Witolda Kędzierskiego 2 dan - Prezesa Stowarzyszenia Sportowego ,,Samuraj" Biały 

Bór, Mistrza Tomasza Wachowicz 1 dan, Mistrza Krzysztofa Ryjewskiego 1 dan, Mistrzynię 

Aldonę Twaróg 1 dan. Podczas ceremonii otwarcia zawodów odbyła się uroczystość mianowania 

na wyższe stopnie Mistrzowskie Dan. Mianowania na stopnie mistrzowskie Ju Jitsu Kobudo 

dokonał wielki Mistrz, posiadacz najwyższego stopnia wtajemniczenia w Polsce i na świecie 

Eugeniusz Sikora 10 dan. Nominację na stopien 2 dan Karate po wcześniej zdanym egzaminie 

technicznym otrzymał miedzy innymi Gospodarz I Otwartych Mistrzostw Dalekowschodnich 

Sztuk Walki o Puchar Burmistrz Bobolic Krzysztof Orlikowski. Wręczenia dokonał Mistrza 

Świata a prywatnie od wielu lat serdeczny przyjaciel - Marcin Gawlik 6 dan. Na 20 startujących 

naszych adeptów uzyskaliśmy 23 medale z podziałem na 3 złote, 7 srebrnych, 13 brązowych. 

f. Muzealne wystawy pt. „Legenda o św. Wojciechu na podstawie Drzwi Gnieźnieńskich”, 

„W kr ęgu tajemnic” oraz „Symbole naszej historii. Godło, barwa, hymn.” 

Od 12 lutego  do 22 lutego br. w Miejsko-Gminnym Ośrodku Kultury można było oglądać 

wystawę pt. „Legenda o św. Wojciechu na podstawie Drzwi Gnieźnieńskich”. Żywot świętego 

poznali m.in. uczniowie ze szkół podstawowych naszej gminy. Wystawę odwiedziło 400 osób.  

W dniach od 5 stycznia do 20 lutego nasze muzeum przygotowało wystawę pn.: „W kręgu 

tajemnic”. Wystawa była poświęcona pobytowi Gotów na Pomorzu. Wystawę wypożyczono z 

Muzeum w Koszalinie, a jej aranżację przygotowano wspólnie z koszalińskim archeologiem, 

panem Damianem Piłaszewiczem. Zwiedziło ją 515 osób.  

Muzeum Regionalnego w Bobolicach oraz Ośrodka Kultury w Bobolicach zaprosiło do 

odwiedzenia wystawy  

Ekspozycję pt. „Symbole naszej historii. Godło, barwa, hymn” można zwiedzać do końca 

marca od poniedziałku do piątku w godz. 8:00 – 16:00 w holu na I piętrze ośrodka kultury (przy 

wejściu do muzeum). Wystawę użyczyła Delegatura Instytutu Pamięci Narodowej w Koszalinie. 
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g. Wystawa „Trzy kroki od domu”. 

27.02.2018 r. w Domu Kultury w Bobolicach odbyło się otwarcie wystawy fotografii pt. "Trzy 

kroki od domu" autorstwa Jolanty Turkowskiej oraz Małgorzaty Dziubak. Wystawa jest 

dostępna dla zwiedzających do końca marca br., a zobaczyć na niej można między innymi 

przepiękne krajobrazy z naszych okolic. 

 

h. X Halowe Mistrzostwa Powiatu Koszalińskiego w Piłce Nożnej. 

Odbyły się w dniu 11 marca 2018 roku w sali widowiskowo-sportowej w Bobolicach.  

W mistrzostwach startowały reprezentacje 7 gmin reprezentujące Powiat koszaliński: Manowo, 

Świeszyno, Mielno, Sianów, Będzino, Polanów i Bobolice. IV miejsce - Gmina Bobolice. 

i. Koncert z okazji Mi ędzynarodowego Dnia Kobiet. 

W piątek 9 marca 2018 r. a auli Miejsko – Gminnego Ośrodka Kultury w Bobolicach zebrali się 

melomanii muzyki poważnej, aby wysłuchać piosenek - dedykacji dla wszystkich pań.  

W repertuarze profesjonalnych muzyków ze Szczecina znalazły się piosenki z lat 20-tych i 30 – 

tych ubiegłego stulecia. Grano i śpiewano utwory: Hemara, Warsa, Golda, Petersburskiego i 

wielu innych twórców. 

j. Musical „Przeżyjmy to jeszcze raz”. 

16 marca 2018 r. w MGOK-u w Bobolicach musicalowo zaprezentował się Zespół Pieśni i 

Tańca „Ziemia Bobolicka”. Musical został przygotowany z okazji 100 lecia Odzyskania 

Niepodległości.  

 

k. Kiermasz Wielkanocny „z jajem”  - 21 marca br. Rynek w Bobolicach. 

 

l. Turniej Tenisa Stołowego - 24 marca br. na hali CESiR w Bobolicach. 

 

ł. Morsowanie – 25 marca br. „Rajska Plaża” w Poroście. 

 

m. Mini Targi Edukacyjne  – 23 marca br. na hali widowiskowo-sportowej zorganizowane 

przez Gminne Centrum Kariery działające przy SP i. H. Sienkiewicza w Bobolicach. Podczas 

targów wręczono laureatom nagrody za zwycięstwo w I wojewódzkim konkurs „Mój zawód – 

moja przyszłość”. 
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n. Włączamy się w uroczystości obchodów 100-lecia niepodległości – każdy mieszkaniec może 

nabyć za darmo flagę po to, żeby zmotywować ludzi do tego, żeby w roku jubileuszowym 

szczególnym dla Polaków wywieszali flagi przy swoich posesjach. Flagi można nabyć w CIT w 

Bobolicach od 4.04-20.04.2018 roku.  

 

o. Życzenia i poradniki od senatora Piotra Zientarskiego dla Sołtysów Gminy Bobolice. Pani 

Burmistrz odczytała życzenia, które są załącznikiem do protokołu. Poradniki zostały wręczone 

przez Burmistrza i Przewodniczącego Rady Miejskiej.  

 

Ad. 4. Sprawozdanie z realizacji programu pomocy osobom zagrożonym 

eksmisją oraz realizacja programu „odpracuj swój dług’ w 2017 roku.  

 

Sprawozdanie przedstawiła Pani Beata Pupin starszy specjalista pracy socjalnej Miejsko – 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobolicach.  

Nie było pytań.  

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.   

 

Ad. 5. Sprawozdanie z realizacji „Programu współpracy Gminy Bobolice  

z organizacjami pozarządowymi…” za 2017 rok.  

 

Sprawozdanie przedstawił Sekretarz Gminy Krzysztof Dziadul.  

Nie było pytań  

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Przewodniczący Rady ogłosił przerwę.  

 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawach: 

Projekty uchwał przedstawił Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golas.  

 

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok 

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

Wprowadzono autopoprawkę.  
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Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXV/292/18 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

 

2) w sprawie nie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie gminy środków 

stanowiących fundusz sołecki w 2019 roku.  

 

 
Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Projekt niniejszej uchwały wynika z obowiązku ustawowego w zakresie decyzji organu 

stanowiącego „o utworzeniu” bądź „nie” funduszu sołeckiego w świetle ustawy                    

o funduszu sołeckim. Przed sesją Rady Miejskiej odbyło się spotkanie z sołtysami, na którym  

poddano pod głosowanie temat utworzenia w gminie Bobolice funduszu sołeckiego w 2019 

roku. Na 16 obecnych sołtysów ogólny wynik to sołtysi są za nietworzeniem w 2018 roku 

funduszu sołeckiego. Wynik głosowania: 2 głosy za tworzeniem funduszu, 6 głosów 

wstrzymujących, a 8 głosów przeciw tworzeniu funduszu.  

 
 

Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXV/293/18 została podjęta 10 głosami „za”, przy 2 głosach „przeciw”  

i 1 głosie „wstrzymującym się”.     

 

3) w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia 

umowy dzierżawy nieruchomości stanowiących własność Gminy Bobolice.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Burmistrz Mieczysława Brzoza.  

Wymienione w niniejszej uchwale działki stanowią własność Gminy Bobolice i były już 

przedmiotem umów dzierżawy zawartych na okres 3 lat. Wykorzystywane na cele rolnicze                       

i składowe. W chwili obecnej ci sami dotychczasowi dzierżawcy złożyli wnioski o ponowne ich 

wydzierżawienie. 

Zgodnie z  treścią art. 18 ust.2 pkt 9 lit. a ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym 

uchwała rady jest wymagana również w przypadku, gdy po umowie zawartej na czas 
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oznaczony do 3 lat strony zawierają kolejne umowy, których przedmiotem jest ta sama 

nieruchomość. 

Natomiast z treści art.37 ust.4 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o gospodarce nieruchomościami 

wynika obowiązek przeprowadzenia przetargu dla zawarcia umowy dzierżawy lub najmu 

na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub na czas nieoznaczony. Przywołany przepis stanowi 

nadto, że rada może wyrazić zgodę na odstąpienie od przetargowego trybu zawarcia 

przedmiotowej umowy. 

 

Wobec powyższego Burmistrz Bobolic wnioskuje o wyrażenie zgody na odstąpienie od 

obowiązku przetargowego trybu zawarcia kolejnych umów a podjęcie uchwały w przedmiotowej 

sprawie uznać należy za uzasadnione. 

 
Pan Zdzisław Strzelczak Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Finansów                 

i Rozwoju przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXV/295/18 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”     

 

4) w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli 

szkół, przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Bobolice, ustalenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za 

kształcenie nauczycieli, pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli 

oraz form kształcenia, na które dofinansowanie jest przyznawane. 

  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Pani Iwona Kot-Chmielewska referenta ds. oświaty.  

W budżetach organów prowadzących szkoły wyodrębnia się środki na dofinansowanie 

doskonalenia zawodowego nauczycieli z uwzględnienie doradztwa metodycznego, w wysokości 

1% planowanych rocznych środków przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe nauczycieli, 

zgodnie z art. 70a ust. 1 ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela (Dz. U. 2017 r., 

poz. 1189). Podziału środków dokonuje się po zasięgnięciu opinii związków zawodowych 

zrzeszających nauczycieli, co też zostało spełnione.  

Zgodnie z art. 4 ust.1 ustawy z dnia 20 lipca 2000 r. o ogłaszaniu aktów normatywnych 

i niektórych innych aktów prawnych (tekst jedn.: Dz. U. z 2017r. poz. 1523) "akty normatywne, 

zawierające przepisy powszechnie obowiązujące, ogłaszane w dziennikach urzędowych wchodzą 

w życie po upływie czternastu dni od dnia ich ogłoszenia, chyba że dany akt normatywny określi 

termin dłuższy." Ma tu zastosowanie również art. 5 ww. ustawy który mówi, że art. 4 nie 

wyłącza możliwości nadania aktowi normatywnemu wstecznej mocy obowiązującej, jeżeli 
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zasady demokratycznego państwa prawnego nie stoją temu na przeszkodzie. W związku z 

powyższym podjęcie uchwały uznaje się za zasadne. 

   

Pani Zofia Kęcel Przewodnicząca Komisji ds. Oświaty, Kultury i Sportu przedstawiła opinię 

Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXV/295/18 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”     

 

5) w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bobolice w 2018 roku.  

 

Wyjaśnień do projektu uchwały udzielił Pan Ireneusz Bielecki inspektor ds. komunalnych  

i ochrony środowiska.  

W związku z art. 11a ustawy o ochronie zwierząt z dnia 21 sierpnia 1997 r. (tekst 

jednolity Dz. U. z 2013 r., poz. 856 ze. zm.) Rada gminy określa w drodze uchwały, corocznie 

do dnia 31 marca, program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt. Stanowi to wypełnienie obowiązku zapewnienia opieki bezdomnym zwierzętom przez 

gminę. 

W związku z powyższym przygotowany został Program opieki nad bezdomnymi zwierzętami 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Bobolice w 2018 roku, który stanowi 

załącznik do niniejszej uchwały. Reguluje on zasady opieki nad bezdomnymi zwierzętami  

i ograniczania problemu ich bezdomności poprzez zapobieganie nadmiernemu 

niekontrolowanemu wzrostowi populacji bezdomnych zwierząt oraz poszukiwanie dla nich 

nowych właścicieli. 

W ramach programu Gmina Bobolice realizuje następujące zadania: 

1. zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt; 

2. opiekę nad wolno żyjącymi kotami w tym ich dokarmianie; 

3. odławianie bezdomnych zwierząt; 

4. obligatoryjną sterylizację albo kastrację zwierząt w schroniskach dla zwierząt; 

5. poszukiwanie właścicieli dla bezdomnych zwierząt; 

6. usypianie ślepych miotów; 

7. wskazanie gospodarstwa rolnego w celu zapewnienia miejsca dla zwierząt gospodarskich; 

8. zapewnienie całodobowej opieki weterynaryjnej w przypadkach zdarzeń drogowych              

z udziałem zwierząt; 
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W Programie wskazano również wysokość środków finansowych przeznaczonych na jego 

realizację oraz sposób ich wydatkowania, które zostały ujęte w planie finansowym budżetu 

Gminy Bobolice na rok 2018. 

Zgodnie ze wskazaniami ustawy o ochronie zwierząt Projekt Programu został przekazany do 

zaopiniowania Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii, zarządcom obwodów łowieckich, 

organizacjom społecznym, których statutowym celem jest ochrona zwierząt.  

 

Pan Franciszek Łobocki Przewodniczący Komisji ds. Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony 

Środowiska przedstawił opinię Komisji. Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uchwała Nr XXXV/296/18 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za”,    

 

6) w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXII/282/17 Rady Miejskiej w Bobolicach z dnia 28 

grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwi ązywania 

Problemów Alkoholowych w Gminie Bobolice na rok 2018.    

  

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 22 marca br., podczas wspólnego posiedzenia 

Komisji Rady Miejskiej Pani Jolanta Stępień Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej szczegółowo omówiła wskazany projekt uchwały, nie było uwag do uchwały. 

 

Wobec powyższego poprosił Panią Justynę Terlecką przewodniczącą Komisji ds. Zdrowia, 

Opieki Społecznej, Bezrobocia i Porządku Publicznego o przedstawienie opinii komisji 

 

Uchwała Nr XXXV/297/18 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

 

7) w sprawie podziału Gminy Bobolice na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów 

oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu.     

  

Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 22 marca br., podczas wspólnego posiedzenia 

Komisji Rady Miejskiej projekt uchwały został szczegółowo przedstawiony przez Sekretarza 

Gminy. Zmiana uchwały o okręgach wyborczych wynika z nowelizacji kodeksu wyborczego, 

który nałożył na rady gmin obowiązek uaktualniania podstawy prawnej. W znowelizowanym 

projekcie uchwały uaktualniono o zmienione nazwy ulic. Nie było uwag do uchwały. 
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Uchwała Nr XXXV/298/18 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

 

8) w sprawie podziału Gminy Bobolice na stałe obwody głosowania, ustalenia ich granic  

i numerów oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych.  

 

Przewodniczący poinformował, że ten projekt również został omówiony na wspólnym 

posiedzeniu komisji w dniu 22 marca 2018 roku. W uchwale zaktualizowano nazwy ulic, 

utworzono lokal wyborczy dla osób niepełnosprawnych, zmieniono nazwy obwodów głosowania 

nr 1 i 7. 

 

Uchwała Nr XXXV/299/18 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

 

9) w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Bobolice na lata 2018-2036.  

Wyjaśnień do projektu uchwały udzieliła Beata Sempołowicz Skarbnik Gminy.  

 

Uchwała Nr XXXV/300/18 została podjęta jednogłośnie 13 głosami „za” 

 

 

Ad. 7. Trybuna sołecka 

W trybunie sołeckiej głos zabrali: 

1.   Pani Wiesława Pawłowska sołtys sołectwa Stare Borne – w imieniu sołtysów zwróciła się z 

prośbą o zmianą punktów w porządku obrad sesji tj., by trybuna sołecka była po 

zapytaniach, interpelacjach i postulatach radnych.  

 Odpowiedzi udzieliła Burmistrz Mieczysława Brzoza mówiąc, że zostanie to sprawdzone ze 

statutem Gminy.   

 

 2.  Pani Hanna Obławska sołtys sołectwa Drzewiany  – podziękowała sołtysom oraz Pani 

Burmistrz za udział w Powiatowym Forum Sołtysów. jednocześnie zaprosiła na kolejne 

jesienne forum, termin jeszcze nie jest ustalony. Poprosiła sołtysów o wpłaty członkowskie.  

 

3.  Pani Helena Bubień sołtys sołectwa Chociwle – poinformowała, że przy KOWR powstała 

rada społeczna, która opiniuje decyzje dotyczące rolnictwa, szczególnie w sprawach 

przetargu. Rada ta ma 10-cio osobowy skład. Jest to rola doradcza dla KOWR.  
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Ad.8.Trybuna obywatelska 

Głos w trybunie obywatelskiej nikt nie zabrał głosu. 

 

Ad. 9. Zapytania, interpelacje i postulaty radnych.   

W tym punkcie głos zabrali: 

 

1. Radny Ireneusz Bednarczyk – prośba o ponowne wystosowanie pisma do powiatu 

białogardzkiego w sprawie drogi Dobrociechy – Głodowa, droga w bardzo złym stanie. 

Przewoźnicy osób boją się tą drogą jeździć.  

Odpowiedzi udzieliła Pani Burmistrz mówiąc, że też jeździ tą drogą i stara się by ta droga 

była w lepszym stanie. W ubiegłym roku położony został nowy asfalt na odcinku około  

1 km. ZDW odszedł od kompleksowej przebudowy tej drogi, spowodowane zostało tym, że 

wprowadzono inwestycję jaką jest budowa S11. Informacja Marszałka Sobieraja jest taka, 

że jeśli zostaną środki poprze targowe ze wszystkich innych przetargów, które robi Urząd 

Wojewódzki na terenie województwa to asfalt zostanie pociągnięty 1,5 km do ostatnich 

zabudowań za Przydarginią. Dopiero w roku 2019 dalszy etap do Głodowej.  

 

2. Radna Bożena Aksiutin – powiedziała, żeby rozpocząć starania o zapewnienie MGOK i 

MGBP zewnętrznej windy. Osoby niepełnosprawne mają problem by dostać się na I i II 

piętro. Należy rozpocząć starania od wyliczenia kosztów. 

 

Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że od wielu lat widzi problem z dostaniem się 

do MGOK. Możliwość jest tylko i wyłącznie zamontowania windy zewnętrznej. PFRON 

daje dofinansowanie do 50%. Na obecny rok nie mamy zaplanowanej tej inwestycji, 

możemy wrócić kiedy będziemy planować przyszłoroczny budżet na rok 2019.  

 

3. Radna Zofia Kęcel – zapytała czy nastąpi zmiana miejsca siedziby Muzeum, czy 

poczynione są już jakieś kroki i ma szansę realizacji ? Wyprowadzenie Muzeum z MGOK 

bardzo usprawniłoby pracę Muzeum.  

Pani Burmistrz powiedziała, że zostały wszczęte już poczynania. Pani Burmistrz rozmawiała 

z Dyrektorem GDDKiA, że w okolicach węzła Głodowa jest przygotowywane miejsce na 

to, żeby przenieść bazę GDDKiA, która obecnie znajduje się na ul. Jedności Narodowej. 

Byłoby to doskonałe miejsce na przeniesienie naszego Muzeum. Dopóki nie rozpocznie się 

fizyczna budowa obwodnicy to nie możemy o tym mówić. GDDKiA wie o tym, że Gmina 

chętnie przejmie ten budynek, ale procedura jest taka, że jest to mienie Skarbu Państwa,  
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w imieniu Skarbu Państwa na terenie powiatu tym mieniem zarządza Starosta. Starosta 

może przekazać nieodpłatnie na stan Gminy lub wystawić do sprzedaży.   

 

4. Radny Aleksander Maksymiuk – zapytał o chodnik przy ul. Polnej, a mianowicie, by 

dalsza jego część była kontynuacja obecnego chodnika po prawej stronie ? Ewentualnie 

lewą stron, ale dopiero od budynku nr 7. Mieszkaniec tej ulicy Pan Czesław Ptak 

zadeklarował, że może dołożyć 5 tys. zł.  

Burmistrz Mieczysława Brzoza powiedziała, że w 2015 roku wpłynęły pierwsze wnioski o 

budowę chodnika po stronie prawej. To właśnie Pan Czesław Ptak był inicjatorem by 

chodnik był po prawej stronie. Zostało wystosowane pismo, że chodnik zostanie wykonany 

w 2018 roku, pieniądze zaplanowane w budżecie. Powstało zamieszanie ponieważ 

mieszkańcy zaczęli mówić, że jednak bardziej lewa strona jest użytkowana, zaczęli zbierać 

podpisy i wystosowali pismo. Po osobistej rozmowie z Panem Ptakiem Pani Burmistrz 

podjęła decyzję, że w tym roku dokończona będzie strona prawa, a w przyszłym roku strona 

lewa.   

 

5. Radny Michał Andrzejak – zapytał Panią sołtys Pawłowską o podanie argumentów 

dlaczego miałaby nastąpić zmiana punktów porządku obrad dotycząca trybuny sołeckiej. 

Następnie Pan radny zapytał czy dałoby radę dofinansować spółkę wodną w większej 

kwocie np. w kwocie niewykorzystanej w zeszłym roku ? Ponieważ prawdopodobnie 

zabraknie środków na realizację tego projektu.  

W dalszej części swojej wypowiedzi Pan radny zapytał czy jest nadzieja, że będzie 

przejezdna doga w Poroście Kolonii ? 

Pani Burmistrz powiedziała, że zaobserwowała, iż spółka wodna nie pracuje efektywnie, 

przez pierwsze 2 lata pracowała prężnie, wykorzystywała nasze dotacje w wysokości 12 tys. 

zł. Pozyskiwała środki od Marszałka i Wojewody. W ubiegłym roku spółka nie pozyskała 

nic. Pani Burmistrz wyszła z inicjatywą taką, żeby zaprosić zarząd spółki do Gminy, by 

porozmawiać jak spółce pomóc, pomóc np. w pozyskaniu środków od Marszałka i 

Wojewody. Burmistrz na pewno nie planuje zwiększyć dotacji.  

Sołtys Wiesława Pawłowska powiedziała, że pomysł zmiany w porządku obrad dotyczy 

tego, że sołtysi nie znają problemów radnych, a sołtysi w odpowiedzi na te problemy też 

chcieliby się ustosunkować i mieć głos, a na chwilę obecną jest to niemożliwe.  

Dyrektor ZUKiO odpowiedział w temacie drogi na Porost Kolonia, mówiąc, że jest to 

bardzo trudny temat. Jak tylko puściły mrozy i śniegi nawieziono bardzo dużo materiału, 

ZUKiO zaczęło tę drogę robić, jest utwardzone jakieś 10 m. do połowy kwietnia droga 

powinna być przejezdna.   
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Pani Burmistrz dodała, że nie tylko przejezdna tylko by droga była dobrze zrobiona i służyła 

długo.  

Sołtys Rafał Kaczmarek dodał, że na głębokość 70 cm zamarznięta jest ziemia, jeżeli ziemia 

rozmarznie to nawożony gruz będzie tonął. Droga zostanie udrożniona, ale na pewno 

ZUKiO będzie wracało na tę drogę. 

Radna Bożena Aksiutin dodała, że może jednak należy rozpocząć starania o ograniczenie 

tonażu, problem będzie się pojawiał, właściciele firm transportowych muszą wziąć za siebie 

odpowiedzialność.  

 

 

Ad. 10. Zakończenie obrad.  

Pan Marek Golas Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził, że porządek obrad został 

wyczerpany w związku z tym ogłosił zamknięcie obrad. 

 

 

Protokół sporządziła: Ewelina Szymańska  


